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P R O T O K Ó Ł NR VI/2024 

 

z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Drawnie zwołanej 

na dzień 24 września 2024 roku. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Drawnie Pan Aleksander Dementiew o godz. 905 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych, sołtysów i zaproszonych gości poinformował, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

 

/Lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanową załącznik Nr 1, 2, 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku obrad VI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr IV i V. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

5. Informacja o działaniach inwestycyjnych na terenie gminy oraz najważniejsze zrealizowane 

zadania w I półroczu 2024 r.(druk nr 35) 

6. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Drawno za I półrocze 2024 

roku. (druk nr 36) 

7. Informacja o działaniu KZU-H w Drawnie wraz z gospodarką mieszkaniową za 2023 rok. 

(druk nr 37) 

8. Informacja o stanie dróg gminnych, powiatowych oraz wojewódzkich.(druk nr 38) 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:  

           1/ zmiany budżetu Gminy Drawno na rok 2024(druk nr 39) 

           2/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 40) 

           3/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od  

               podatku od nieruchomości na 2025 rok, (druk nr 41) 

           4/ zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa,  

              wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso, (druk  42) 

           5/ ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej, (druk nr 43) 

           6/ zmian w Statucie Gminnej Rady Seniorów w Drawnie, (druk nr 44) 

           7/ ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Drawno.(druk nr  

                 45)                
10. Wolne wnioski i zapytania.  

11. Zakończenie obrad VI sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Pkt 2 porządku obrad - Uwagi do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady – zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego porządku 

obrad? 

 

Burmistrz - zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projekt uchwały w sprawie opłaty 

miejscowej. (druk nr 46) 

Przewodniczący Rady – zapytał, kto z Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie opłaty miejscowej. (druk nr 46)    
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Wyniki głosowania. 

Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej (druk nr 46) 

(2024-09-24 09:07:33) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość bezwzględna 

ustawowego składu rady) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 12 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Jolanta Kucharska; 

Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 2 - Patryk Krykwiński; Sławomir Nowak; 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji został poszerzony o projekt 

uchwały w sprawie opłaty miejscowej. (druk nr 46) 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:02:02 do 00:03:24/ 

 

Pkt 3 porządku obrad - Przyjęcie protokołu z sesji nr IV i V. 

 

Przyjęcie protokołu z sesji nr IV 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz w 

systemie rada. Do protokołu nie wniesiono uwag ani poprawek. 

 

„Wobec powyższego, że nie wniesiono poprawek, protokół z sesji nr IV poddaję pod głosowanie.”  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Nr IV ? 

 

Wyniki głosowania. 

Przyjęcie protokołu z sesji nr IV (2024-09-24 09:08:33) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że protokół z sesji nr IV został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przyjęcie protokołu z sesji nr V 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz w 

systemie rada. Do protokołu nie wniesiono uwag ani poprawek. 

 

„Wobec powyższego, że nie wniesiono poprawek, protokół z sesji nr V poddaję pod głosowanie.”  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Nr V ? 

 

Wyniki głosowania. 

Przyjęcie protokołu z sesji nr V (2024-09-24 09:09:15) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
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ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że protokół z sesji nr V został przyjęty jednogłośnie. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:03:25 do 00:04:59/ 

 

 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Burmistrza między sesjami. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami za okres od dnia 26.06.2024 r. do  

dnia 21.09.2024 r.  

Zwrócił się z prośba do p. Sołtysa Drawna o przekazanie protokołu z zebrania wiejskiego w związku z 

przygotowaniem funduszu sołeckiego na przyszły rok. 

Pytania do sprawozdania. 

Radny Bogdan Buchajczyk -  powiedział, że w sprawozdaniu nie ma informacji na temat spotkania z 

Wojewodą Zachodniopomorskim w sprawie Krajowego Planu Odbudowy jeżeli chodzi o samorządy 

zachodniopomorskie. W ramach tego programu zostało podpisanych około 180 umów na inwestycje 

w samorządach województwa zachodniopomorskiego w tym na budowę czterdziestu trzech żłobków.   

 

W sprawie realizacji inwestycji na ulicy Stacja Kolejowa, zapytał kto i za ile wykonał projekt? 

 

Zapytał, co w sprawozdaniu oznacza nabycie budynku domu towarowego. Zapytał czy gmina 

zamierza go kupić? 

 

W sprawie wykonania kanalizacji na ulicy Leśników zapytał, jak będzie prowadzona kanalizacja. 

 

W sprawie zakupu wagi do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych zapytał, czy waga 

będzie ogólnie dostępna dla wszystkich. 

 

W sprawie spotkania z przedstawicielem Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej Gryf zapytał, na jakim 

etapie jest budowa mieszkań w gminie. 

 

Burmistrz  

 

- w sprawie budowy żłobka w gminie powiedział, że jest plan budowy przedszkola z sekcją żłobkową. 

Został złożony projekt na budowę placówki, który szczegółowo przedstawi p. Grzegorz Wiśniowski 

Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu. 

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie.- powiedział, że złożono projekt do Partnerstwa Drawy na budowę przedszkola z sekcją 

żłobkową. Obecnie trwa oczekiwanie na finansowanie.     
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W złożonych projektach jest również zagospodarowanie centrum Drawna oraz zagospodarowanie 

Wzgórza Wedlów.        

W ramach projektu jest kwota 1 milion 200 tysięcy złotych. Budowa całego obiektu to koszt około 12 

milionów złotych. Jest to duża inwestycja, obecnie czekamy na środki z Krajowego Planu Odbudowy.  

 

W sprawie remontu ulicy Stacja Kolejowa powiedział, że jest to ostatnia droga, która w gminie od lat 

była planowana. Na remont tej ulicy został złożony projekt w ramach dróg samorządowych do 

województwa. Finansowanie inwestycji jest od 50% do 80%. Na chwilę obecną nie ma informacji jak 

projekt zostanie uwzględniony. Dokumentacje i opis techniczny wykonał sam, ponieważ jest to 

inwestycja na zgłoszenie. Po otrzymaniu dofinansowania dokumentacja będzie szczegółowo 

przygotowana.  

 

W sprawie budowy punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych (PSZOK) powiedział, że 

punkt jest realizowany dla mieszkańców, a nie dla przedsiębiorców. Będzie funkcjonował tak jak w 

tej chwili,  mieszkaniec będzie mógł przywieść odpady na PSZOK. Waga została zmieniona, 

ponieważ pierwotnie była projektowana na 5 ton, obecnie została zmieniona na 30 ton. Natomiast na  

PSZOK nie będzie mógł wjechać rolnik i złożyć odpady, ponieważ przedsiębiorcy i rolnicy muszą 

zutylizować odpady na własny koszt. Waga będzie funkcjonowała tylko po to, aby mieszkaniec mógł 

zważyć odpady, ponieważ do pewnego tonażu odpady będzie można oddać za darmo.  

 

Burmistrz  

 

- w sprawie budowy mieszkań powiedział, że obecnie trwa planowanie budynków na działkach.  

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie - powiedział, że w tej chwili planowana jest budowa trzech budynków wielorodzinnych na 

działce gminnej wraz z infrastrukturą i drogą dojazdową. SIM jest w trakcie wykonywania wniosku o 

warunki zabudowy. Trwa również procedura przekazania działki z KOWR na której będzie 

możliwość posadowić większe budynki.  Mniejsze budynki planowane są na działce gminnej.  

 

Radny Bogdan Buchajczyk - zapytał na której działce gminnej będą budowane budynki mieszkalne.  

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że działka gmina usytuowana jest na ulicy Pomorskiej w Drawnie. 

 

Burmistrz  

 

- w sprawie nabycia budynku domu towarowego powiedział, że na chwilę obecną trwają rozmowy z 

właścicielami budynku. Wstępne uzgodnienia zostaną przedstawione Radzie. Powiedział, że jeżeli   

pan radny ma pomysł na budynek to chętnie go wysłucha. 

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – w sprawie budynku domu towarowego – powiedział, że chcemy coś zrobić z tym naszym 

centrum. Jedynym wyjściem jest wyburzenie budynku. Obecnie trwają negocjacje z właścicielami. 

Gmina posiada projekt w Partnerstwie Drawy na zagospodarowanie centrum Drawna, gdzie ten 
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element z budynkiem domu towarowego mógłby się znaleźć. Projekt może obejmować koszt 

wyburzenia, a nie koszt wykupu.  

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że jak wszyscy zauważyli, że 90 % realizowanych 

inwestycji jest z poprzedniej kadencji. Obecnie jedynym źródłem pozyskania środków jest Krajowy 

Plan Odbudowy. W związku z powyższym prosi o podjęcie działań na pozyskanie środków z tego 

funduszu.   

  

Burmistrz – powiedział, że rozpoczęte inwestycje należy zakończyć. Obecnie pracujemy na 

tegorocznym budżecie oraz szykujemy się do projektowania nowego budżetu. W nowym budżecie 

będą zaplanowane środki pod złożone projekty do Krajowego Planu Odbudowy.  

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że w sprawozdaniu jest zawarta informacja dotycząca kanalizacji Dominikowa 

na którą został złożony wniosek do KPO. Na chwilę obecną nabory zostały przesunięte. Obecnie 

została zakończona inwestycja - kanalizacja Barnimia oraz rozpoczęta inwestycja - kanalizacja w 

Konotopiu. Natomiast Dominikowo będzie ostatnim miejscem skanalizowania tego rejonu gminy. W 

ramach naboru będzie można pozyskać kwotę 5 milionów złotych. Za pozyskane środki uda się 

skanalizować większą część Dominikowa. 

 

Radny Sławomir Nowak – zapytał, jakie tematy zostały poruszone na spotkaniu z młodzieżą. Jakie 

pomysły zostały tam przedstawione oraz jakie są oczekiwania młodzieży.  

 

Burmistrz – powiedział, że na spotkaniu rozmawiano z młodzieżą o tym jak widzą gminę Drawno 

oraz czego oczekują tj. jakie imprezy kulturalne, spotkania z którymi ludźmi oraz jakie zespoły 

chcieliby tutaj widzieć. Młodzież prosiła również o miejsce, w którym mogliby spędzać wolny czas.  

 

Radny Patryk Krykwiński – w związku z realizacją programu pn. Oświetlamy Polskę zapytał, kiedy 

rozpocznie się wymiana oświetlenia w naszej gminie.  

W związku z informacją jaką otrzymali radni dnia 21 sierpnia br. dotyczącą sprzedaży działki dla 

PTTK zapytał na jakich warunkach będzie realizowana sprzedaż.    

  

Burmistrz  

 

- w sprawie programu pn. Oświetlamy Polskę powiedział, że obecnie odbywa się przetarg na 

realizację zadania, 

 

- w sprawie sprzedaży działki PTTK powiedział, że użytkownik działki zwrócił się o wykup działki, 

która znajduje się w użytkowaniu wieczystym. Działka została wyceniona przez rzeczoznawcę.  

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – w sprawie projektu pn. Oświetlamy Polskę powiedział, że obecnie trwają negocjacje z 

Enea Oświetlenie Szczecin, ponieważ to Enea jest właścicielem infrastruktury oświetleniowej. W 

związku z powyższym nie można przeprowadzić przetargu w otwarty sposób, ale tylko zamówienie z 

wolnej ręki z właścicielem infrastruktury. Wymiana będzie dotyczyła około 85 % infrastruktury 
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oświetleniowej, której właścicielem jest Enea. Planuje się podpisanie umowy na początku 

października br., natomiast realizacja umowy nastąpi w 2025 roku.  

 

Radny Sławomir Nowak – powiedział, że jest zaskoczony sprzedażą użytkowania wieczystego działki 

PTTK. Zapytał, dlaczego radni w żaden sposób nie zostali o tym poinformowani.   

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że użytkowanie wieczyste jest pewną formą władania w którą nie można 

ingerować. Wniosek złożony przez użytkownika wieczystego musi być procedowany. W szczegółach 

tej sprawy właściwym jest p. Krzysztof  Lewandowski pracownik urzędu, który zajmuje się sprawą. 

 

Burmistrz – powiedział, że złożono wniosek na który urząd musi odpowiedzieć. Problem właściwego 

zagospodarowania tego terenu jest już od lat 90-tych.   

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że informacja w sprawie sprzedaży użytkowania wieczystego została 

przekazana radnym. 

 

Burmistrz – zapytał, czy radni otrzymali informację o sprzedaży użytkowania wieczystego działki 

PTTK.  

 

Radny Patryk Krykwiński – powiedział, że w sprawie sprzedaży nieruchomości użytkowania 

wieczystego działki PTTK radni otrzymali informację mailowo w dniu 21 sierpnia br. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że użytkowanie wieczyste na 99 lat jest to użytkowanie 

wszystkimi formami to znaczy, że użytkownik wieczysty może sprzedać lub wydzierżawić działkę, 

ale w ramach tylko tych 99 lat. W chwili sprzedaży działki to i tak właścicielem w setnym roku staje 

się gmina. 

  

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że od władz gminy w poprzedniej kadencji uzyskał 

informację, że nowo wybudowany PSZOK, a w szczególności waga będzie służyła mieszkańcom, 

rolnikom  i przedsiębiorcom. Ma nadzieję, że gmina w tej kwestii nie zmieni zdania. 

 

Burmistrz – powiedział, że dotacja jest przeznaczona na określony cel, dlatego też waga może być 

wykorzystywana tylko do określonych celów.   

 

Radny Łukasz Buchajczyk – w sprawie zakupu kamer monitoringu zwrócił uwagę, że powinno się 

zakupić również nośnik, który zapewni dłuższy czas zapisu nagrania. 

Poruszył problem nielegalnego składowania odpadów w Kiełpinie. 

 

Burmistrz - w sprawie zakupu kamer monitoringu powiedział, że monitoring ma służyć dla 

społeczeństwa i dla rozwiązywania problemów gminnych. Wniosek jest zasadny i zostanie 

skierowany do realizacji.  
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Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że będzie realizowany projekt pn. Cyfrowa Gmina, w którym uwzględniono 

rozbudowę serwera o dyski. Zapis z nagrania będzie przechowywany ponad miesiąc.  

 

Sołtys Jan Kuźmiński – odczytał obowiązki sołtysa. Zwrócił uwagę, że sołtys ma takich samych 

zasadach jak radny ma prawo zabrać głos na sesji. 

Zapytał, czy wędkarze mają dostęp do jeziora na terenie pomiędzy byłym budynkiem OTL a 

budynkiem Enei. 

Zapytał jaki jest efekt spotkania w Chomętowie. 

 

Burmistrz  

- w sprawie działki pomiędzy OTL a Eneą powiedział, że działka została sprzedana w latach 90-tych. 

Ówczesny właściciel nic z działką nie robił, była ogólnie dostępna dla mieszkańców. Obecnie 

właścicielem jest inna osoba, która chce zagospodarować działkę i prowadzić na niej działalność 

gospodarczą. W tej sprawie odbyło się spotkanie z właścicielem działki. Linia brzegowa jest 

udostępniona, ale jest w takim miejscu, że nie da się w tym miejscu przejść. W tej sytuacji można 

zainwestować w pomost, ale na chwilę obecną są ważniejsze rzeczy do zrobienia.  

Zwrócił się do sołtysa Jana Kuźmińskiego, aby wyraził swoje stanowisko i podsunął pomysł na 

działkę. 

 

Sołtys Jan Kuźmiński – powiedział, że jest ustawa i art. 478 pkt 2 prawo wodne, który mówi, że kto 

nie przestrzega prawa artykułu 232 pkt 1 to grozi kara do 7.500,00 zł. Półtora metra od brzegu wody 

należy się każdemu. Zaproponował zrobienie wznowienia granic na tej działce. 

 

Burmistrz – powiedział, że właściciel działki zostawił półtora metrowy dostęp do linii brzegowej. 

Teren oglądał osobiście z radnym Patrykiem Krykwińskim pod katem dostępności do linii brzegowej. 

 

Radny Patryk Krykwiński – powiedział, że w powyższej sprawie gmina nie jest stroną, aby 

wyznaczać jakiekolwiek granice. Stronami w sprawie są Wody Polskie i właściciel działki.   

 

 Burmistrz – w sprawie spotkania z firmą Goodvalley w Chomętowie powiedział, że uczestniczył w 

spotkaniu, w którym uczestniczyli również pan radny Buchajczyk i pan radny Kasprzak. W spotkaniu 

uczestniczyli mieszkańcy, rolnicy oraz przedstawiciele firmy. Mieszkańcy przedstawili swoje 

problemy związane z prowadzeniem działalności przez firmę. Spisane zostały uzgodnienia, które 

zostały przyjęte przez firmę. W powyższej sprawie uzyskał informację od radnego, że firma 

wywiązuje się ze swoich obietnic. Na chwilę obecną nie wpłynęły żadne nowe zgłoszenia. 

 

Radny Paweł Kasprzak - powiedział, że zadania, o które poprosili mieszkańcy są sukcesywnie 

wykonywane przez firmę Goodvalley. Natomiast we wrześniu ponownie miało odbyć się spotkanie z 

przedstawicielami firmy. Na chwilę obecną nie ma żadnej informacji na ten temat.  

 

Burmistrz – powiedział, że urząd wystąpi do firmy Goodvalley o ustalenie terminu spotkania. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że firma Goodvalley do tej pory nie ma żadnych planów do 

zmiany produkcji. Współpracy ze strony tej firmy nie było i nie ma. Natomiast w Warszawie jest 



8 

 

narracja taka, że spółka ta współpracuje z każdym mieszkańcem oraz z każdym rolnikiem na terenie 

tej chlewni.  

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:05:00 do 01:18:05/ 

 

/Sprawozdanie stanowi złącznik nr 4 do niniejszego protokołu. / 

 

Przerwa od godziny 1022 do godz. 1036 

Pkt 5. Porządku obrad – Informacja o działaniach inwestycyjnych na terenie gminy oraz 

najważniejsze zrealizowane zadania w I półroczu 2024 r. (druk nr 35) 

 

Burmistrz – powiedział, że informacja została przedstawiona radnym na posiedzeniach komisji. Prosi 

o pytania do informacji. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał, na jakim etapie jest obecnie realizowana inwestycja w Barnimiu. 

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że kanalizacja w Barnimiu została odebrana w dniu 17 września br. Obecnie 

zbierane są dokumenty do wydania decyzji o użytkowaniu. Burmistrz wydał zarządzenie dotyczące 

procedury przyłączania się mieszkańców do kanalizacji sanitarnej. Natomiast do końca br. do 

mieszkańców zostaną rozesłane informacje o obowiązku przyłączenia się do kanalizacji. Pełny 

rozruch kanalizacji jest planowany w połowie października br.  

 

Pytania. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – składa wniosek o naprawę dróg do poszczególnych kolonii w gminie. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – zapytał, czy Zamek Niemieńsko i budynek leśniczówki zostały objęte 

gminną siecią wodno-kanalizacyjną. 

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że sieć wodociągowa została wybudowana do Niemieńska - Zamek jak 

również do mieszkańców za budynkiem. Przyłącze to zostało wykonane w ramach robót dodatkowych 

i ustaleń ze starostwem. Natomiast kanalizacja sanitarna pozostała ta sama i funkcjonuje przez działkę 

starostwa powiatowego. Stare ujęcie wody jest zamknięte. 

 

Radny Sławomir Nowak – zapytał, czy będzie możliwość przyłączenia do sieci wodno-kanalizacyjnej 

posesji położonych przy ulicy Choszczeńskiej 68 i Choszczeńskiej 25a w Drawnie. 

 

Burmistrz – powiedział, że zależy nam na tym, aby jak największa liczba mieszkańców została 

podłączona do sieci wodno-kanalizacyjnej. Możliwość podłączenia poszczególnych posesji zostanie 

przeanalizowana. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że informacja została przyjęta do wiadomości.  
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/Przedział czasowy z nagrania od:01:33:00 do 01:38:25/ 

 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu./ 

 

Pkt 6. Porządku obrad – Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Drawno za I półrocze 2024 roku. (druk nr 36) 
 

Burmistrz – powiedział, że analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi została przedstawiona 

radnym na posiedzeniu komisji. Urząd przyjął różne formy powiadamiania mieszkańców o 

konieczności dokonywania opłat za odbiór odpadów komunalnych.  

 

Radny Sławomir Nowak – w związku z odbiorem przez gminę dużej ilości odpadów 

biodegradowalnych zaproponował rozważenie budowy kompostownika, aby ograniczyć tę frakcję 

śmieci. 

 

Burmistrz – powiedział, że wzrost ilości biodegradowalnych odpadów jest spowodowana tym, że 

wiosna i lato obfitowały w deszcz co przyczyniło się do szybkiego wzrostu traw i krzewów.  

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że jeżeli mieszkaniec w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi zadeklaruje, że posiada kompostownik na nieruchomości to urząd nie będzie 

przekazywał  worków i nie  będzie odbierał odpadów biodegradowalnych.  

 

Radny Sławomir Nowak – zaproponował rozważeniu budowy gminnej kompostowni. 

 

Burmistrz – powiedział, że jest to temat do przeanalizowania.  

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że jego wyborcy wskazali podmioty, które prowadzą 

działalność gospodarczą i wystawiają odpady w workach systematycznie, a szczególnie na ulicy 

Szkolnej. Zapytał, czy prowadzone jest w tej sprawie postępowanie wyjaśniające, ponieważ osoba ta 

złamała uchwałę rady o gospodarce odpadami komunalnymi stałymi.  

  

Burmistrz – powiedział, że jest w tej sprawie prowadzone postepowanie administracyjne. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że informacja została przyjęta do wiadomości.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:01:38:26 do 01:47:12/ 

 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu./ 

 

Pkt 7. Porządku obrad -  Informacja o działaniu KZU-H w Drawnie wraz z gospodarką 

mieszkaniową za 2023 rok. (druk nr 37) 

 

Pan Albert Polarczyk Prezes KZU-H sp. z.o.o  w Drawnie – powiedział, że informacja została 

przedstawiona radnym, prosi o zadawanie pytań do informacji. 

 

Radny Patryk Krykwiński – zapytał, czy zakupiona zadymiarka został już użyta w celu 

wyeliminowania wycieków ścieku do jeziora. 
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Zapytał, kiedy pojemniki na odpady komunalne usytuowane na chodniku przy cmentarzu zostaną 

przeniesione na teren cmentarza.  

 

Pan Albert Polarczyk Prezes KZU-H sp. z.o.o  w Drawnie  

 

- w sprawie zakupu zadymiarki – powiedział, że zadymiarka nie była jeszcze używana,  

- w sprawie przesunięcia pojemników na odpady na cmentarzu w Drawnie powiedział, że w pierwszej 

kolejności zakład wykonuje zadania priorytetowe. Pojemniki na odpady zostaną na pewno 

przeniesione. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – zapytał czy jest tzw. “zielone światełko” na poprawę finansów spółki. 

Prosi prezesa, aby odniósł się do słów sołtysa Sołectwa Drawno, który powiedział, że mamy tzw. 

“nieudolną” hydrofornię w Drawnie. Jaki jest faktyczny stan hydroforni w Drawnie. 

 

Pan Albert Polarczyk Prezes KZU-H sp. z.o.o  w Drawnie – powiedział, że od dłuższego czasu nie są 

procedowane uchwały w sprawie dopłat lub podniesienia kapitału spółki. Podniesienie taryf za wodę 

spowodowało, że zakład powoli zaczął wywiązywać się ze swoich zobowiązań.    

 

W sprawie stanu hydroforni w Drawnie powiedział, że budynek wymaga natychmiast prac 

remontowych. 

 

Burmistrz – powiedział, że budynek hydroforni w Drawnie jest w bardzo złym stanie i wymaga 

natychmiastowego remontu. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że w związku z tym, że będzie projektowany nowy budżet 

należy zastanowić się jakie zadania są priorytetowe,   

 

Burmistrz – powiedział, że zaprasza radnych na spotkanie w sprawie złożonych wniosków do budżetu 

gminy na 2025 rok. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – w sprawie dokapitalizowywania spółki powiedział, że za 

poświadczeniem notarialnym poprzedni burmistrz zawarł porozumienie z zakładem komunalnym w 

ramach którego już poza dodatkową uchwałą rady środki finansowe będą przekazywane spółce 

poprzez zmiany do budżetu. 

 

Powiedział, że rada i burmistrz powinni wiedzieć jak inwestować, ponieważ gmina kiedy inwestuje 

nie odpisuje sobie 23 % VAT. Natomiast jeżeli przekaże pieniądze spółce to wówczas spółka będzie 

mogła odzyskać VAT. 

 

Burmistrz – powiedział, że takie sprawy są pilnowane na bieżąco przez skarbnika. 

 

Radny Sławomir Nowak – powiedział, że budynek hydroforni jest w bardzo złym stanie. Zapytał, czy 

jest możliwość w ramach termomodernizacji wykonać remont budynku.  

 

Pan Albert Polarczyk Prezes KZU-H sp. z.o.o  w Drawnie – powiedział, że w chwili obecnej 

priorytetem jest naprawa dachu budynku hydroforni. Dach jest wielki i wymaga kompleksowej 

naprawy.  

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – w sprawie ujęcia wody w Drawnie powiedział, że został złożony wniosek na wyposażenie 

hydroforni. Natomiast jeżeli będą nabory na wykonanie remontu budynku to na pewno taki wniosek 

zostanie złożony.  
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Powiedział, że chciałby się spotkać z radnymi w sprawie przedstawienia inwestycji, które są  

priorytetowe w gminie.  

 

Informacja została przyjęta do wiadomości. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:01:47:13 do 02:06:45/ 

 

/Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu./ 

Pkt 8. Porządku obrad – Informacja o stanie dróg gminnych, powiatowych oraz wojewódzkich. 

(druk nr 38) 

 

Burmistrz – powiedział, że informacja została przedstawiona radnym na posiedzeniach komisji. Prosi 

o zadawanie pytań do informacji. 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – powiedział, że informacja o stanie dróg powiatowych i wojewódzkich została przekazana 

od zarządców dróg.   

 

Radny Janusz Lewandowski – zwrócił się z prośbą do radnych powiatowych o zaplanowanie w 

przyszłym roku budżetowym  środków finansowych na budowę krótkich odcinków dróg 

odchodzących do Konotopa i Jaźwin. 

Zapytał czy miejscowości Chomętowo jest możliwość ustawienia urządzenia do pomiar prędkości na 

wjazdach do miejscowości. 

     

Pani Małgorzata Buchajczyk Radna do Powiatu – powiedziała, że obecnie trwa zakończenie remontu 

drogi Bogdanka-Sitnica, koszt inwestycji to około 7 milionów złotych. Również trwa remont drogi 

Konotop - Zatom, koszt inwestycji to około 7 milionów złotych. Otwarcie drogi nastąpi po 30 

października br. Inwestycja w Niemieńsku na kwotę 700 tysięcy złotych będzie realizowana w 

przyszłym roku. W dniu 27 października br. zostanie otwarty konkurs na drogę do Barnimia na którą 

zaplanowano w budżecie kwotę 1 milion 300 tysięcy złotych. Obecnie okazuje się że koszt inwestycji 

wzrośnie do kwoty 2 milionów 700 tysięcy złotych.  

Ponadto zostanie złożony wniosek na drogę Brzeziny - Zieleniowe, gdzie koszt inwestycji wynosi                   

8 milionów złotych. Powiedziała, że wniosek prawdopodobnie nie zostanie zaakceptowany. W 

związku z powyższym zaproponowała zakończenie budowy chodnika w Dominikowie.  

W sprawie remontu drogi do Rościna powiedziała, że uzyskała informację od dyrektora zarządu dróg 

powiatowych, że inwestycja w tej chwili nie jest  możliwa do realizacji.  

W sprawie wniosku radnego Janusza Lewandowskiego dotyczącego ustawienia urządzenia do 

pomiaru prędkości w miejscowości Chomętowo powiedziała, że wniosek zostanie przekazany do 

zarządcy drogi.  

         

Radna Jolanta Kucharska – w sprawie remontu drogi Zatom-Konotop powiedziała, że rozmawiała z 

zarządca tej drogi, że w tym tygodniu droga ma być uzupełniona kruszywem i wylana asfaltem.  

Do tej pory remont tej drogi był wstrzymany z powodu dużego ruchu turystycznego na tej drodze.  

W sprawie remontu drogi do Jaźwin powiedziała, że już kolejny rok został złożony wniosek do  

powiatu o remont 900 metrów drogi. Otrzymała odpowiedz, że na chwilę obecną nie ma środków na 

wykonanie tej inwestycji. 

 

Sołtys Jan Kuźmiński – w sprawie dróg powiatowych powiedział, że stan dróg niezadawalających na 

terenie gminy jest 23 kilometry, natomiast stan dróg złych jest 34 kilometry. Powiedział, że drogi w 

gminie są w bardzo złym stanie. 
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Burmistrz – powiedział, że  przygotowując informację o stanie dróg gminnych, powiatowych i 

wojewódzkich kierownik referatu urzędu informację o drogach gminnych przygotował bardzo 

szczegółowo. Natomiast informacja o drogach powiatowych i wojewódzkich jest informacją 

otrzymaną od zarządców tych dróg. To oni wskazali odcinki dróg na których stan jest 

niezadawalający lub bardzo zły. 

 

Powiedział, że rozmawiał ze starostą choszczeńskim na temat drogi powiatowych na terenie gminy 

Drawno min. zjazdów z drogi S-10 w Żółwinie, w sprawie drogi do Rościna, o chodnikach w 

Dominikowie i Kiełpinie, w sprawie drogi w Niemieńsku, w sprawie drogi do Barnimia oraz w 

sprawie drogi Brzeziny-Zieleniewo. W sprawach remontów powyższych dróg decydentami są 

państwo radni. Priorytetowymi zadaniami jest remont drogi do zabudowań mieszkalnych w 

Niemieńsko-Zamek, zalana droga w Barnimiu oraz zjazdy z drogi S-10 do Żółwina.   

 

Radny Łukasz Buchajczyk – zabrał głos w sprawie stanu dróg powiatowych w gminie. Zaproponował 

zorganizowanie spotkania z panią starostą w sprawie remontu drogi do Rościna.    

  

W sprawie dróg gminnych powiedział, że rolnicy którzy użytkują pola i płacą podatki chcieliby mieć 

dojazd do swoich pól. W związku z powyższym zaproponował, aby część środków sołeckich została 

przeznaczona na podcięcie gałęzi przy drogach dojazdowych do pól.          

Zgłosił uszkodzenie drogi w miejscowości Kiełpino. 

 

Burmistrz – powiedział, że zorganizuje spotkanie w sprawie dróg powiatowych na terenie gminy. 

Powiedział, że radni mają prawo brać udział w pracach komisji rady powiatu, na których mogą zabrać 

głos.   

  

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że powiatowy zarząd dróg na wniosek mieszkańców ulic 

Kościuszki, Pomorska i Leśna wymienił lustra drogowe na większe.  

Prosi o wzięcie pod uwagę wymiany nawierzchni drogi na osiedlu w Dominikowie.  

 

Radny Tomasz Kic – powiedział, że przed wyborami pani Wioletta Kaszak obiecywała chodnik w 

Brzezinach. W związku z powyższym przypomina radnym powiatowym o potrzebie budowy 

chodnika w tej miejscowości. 

 

Informacja została przyjęta do wiadomości. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:02:06:46 do 02:32:24/ 

 

/Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu./ 

 

Pkt 9  porządku obrad – podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Drawno na rok 2024 (druk nr 39) 

 

Skarbnik Gminy – powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie 

wnosi żadnych zmian do projektu. Prosi o ewentualne pytania do projektu uchwały.  

 

Dyskusja. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk - powiedział, że będzie głosował za przyjęciem powyższego projektu 

uchwały, ponieważ zmiany zmniejszają deficyt o parędziesiąt tysięcy złotych i otwiera to drogę na 
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wykonanie przetargu na zakup wozu bojowego strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Brzezinach.   

  

Zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Drawno na rok 2024 (druk nr 39) 

(2024-09-24 11:39:42) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 2:32:45 do 3:35:25/ 

 

/Uchwała Nr VI/20/24 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. / 

 

2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 40) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że druk projektu zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2039 jest dostosowaniem wieloletniej prognozy finansowej do wielkości wynikających z 

budżetu na 2024 rok. W załączniku przedsięwzięć zmieniają się przedsięwzięcia, gdzie dodane jest 

przedsięwzięcie o nazwie „Przygotowanie i wykonanie planu ogólnego dla gminy Drawno” ze 

środków KPO wynoszących 245.654,00 zł. na rok 2025. Zwiększono kwotę przedsięwzięcia obsługa 

prawna w związku z podpisaniem nowej umowy w latach 2024-2026. Kwota planowana wynosi 

61.992,00 zł. w związku z tym zwiększamy poprzednią kwotę o 20.664,00 zł.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 

2024-2039 (druk nr 40) (2024-09-24 11:41:40) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 2:35:26 do 3:37:19/ 

 

/Uchwała Nr VI/21/24 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu./ 
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3/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od 

podatku od nieruchomości na 2025 rok, (druk nr 41) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. 

Wzrost prognozowany na rok 2025 wynosi 2,7 procenta, czyli jest to poniżej planowanej kwoty 

inflacji na rok 2025, ponieważ planowana inflacja w 2025 roku będzie wynosiła 5 procent. 

Odczytała proponowane składki podatku na 2025 rok.  

 

Dyskusja  

 

Radny Bogdan Buchajczyk – zapytał do jakiej grupy podatkowej zakwalifikowany jest budynek domu 

towarowego.  

 

Skarbnik Gminy - powiedziała, że w tej chwili należałoby to sprawdzić w deklaracji podatnika. 

 

Radny Sławomir Nowak – zapytał, czy jest możliwość zmiany poszczególnych stawek podatku.  

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że proponowane stawki w powyższym projekcie uchwały są 

stawkami maksymalnymi.  

 

Zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na 2025 rok (druk nr 41) (2024-09-24 

11:47:56) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 13 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Sławomir Nowak; 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 02:37:00 do 02:43:40/ 

 

/Uchwała Nr VI/22/24 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. / 

 

  

4/ zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso, (druk  42) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. W 

wyniku wyboru nowych sołtysów należy również zmienić inkasentów do poboru podatku. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 
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Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków i 

opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk 

42) (2024-09-24 11:49:13) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 02:43:41 do 02:44:55/ 

 

/Uchwała Nr VI/23/24 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. / 

 

5/ ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej, (druk nr 43) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że ustalenie opłaty prolongacyjnej jest wymagane, aby została 

wniesiona uchwałą. Opłata prolongacyjna wynosi 7,25 procent kwoty zaległości obniżonej stawkami 

odsetek za zwłokę.    

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej (druk nr 43) (2024-09-248. 

11:50:30) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 2:44:56 do 4:46:10/ 

 

/Uchwała Nr VI/24/24 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. / 

 

6/ zmian w Statucie Gminnej Rady Seniorów w Drawnie, (druk nr 44) 

 

Burmistrz – powiedział, że powyższy projekt uchwały porządkuje sprawy związane z pokryciem 

kosztów podroży samochodem osobowym w kwocie 500 zł.  

 

Dyskusja. 
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Radny Patryk Krykwiński – zapytał czy kwota 500 złoty jest osobna na jednego członka rady. 

 

Burmistrz – powiedział, że kwota delegacji jest określona tylko dla jednego przedstawiciela rady.  

 

Zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnej Rady Seniorów w Drawnie (druk nr 44). 

(2024-09-24 11:52:03) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 2:46:11 do 2:47:45/ 

 

/Uchwała Nr VI/25/24 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. / 

 

7/ ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Drawno.(druk nr 

45) 

 

Burmistrz – powiedział, że  powyższy projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. 

Prosi o pytania do projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia10. 

Statutu Gminy Drawno (druk nr 45) (2024-09-24 11:53:13) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 2:47:46 do 3:08:50/ 

 

/Uchwała Nr VI/26/24 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  



17 

 

 

8/ opłaty miejscowej (druk nr 47) 

 

Burmistrz – powiedział, że powyższy projekt uchwały dotyczy wprowadzenia opłaty miejscowej od 

turystów przebywających ponad jedna dobę w miejscowościach Drawno, Barnimie, Dominikowo, 

Zatom, Borowiec, Bogdanka, Drawnik, Pszczewko, Kawczyn, Przysiekiercze, Dobrojewo i Kępa. 

Opłata wynosi 2 zł. za każdą rozpoczętą dobę pobytu. Opłatą nie są obciążeni przedsiębiorcy 

prowadzący działalność gospodarczą na terenie naszej gminy. 

 

Dyskusja. 

 

Radny Sławomir Nowak – zapytał z iloma przedsiębiorcami było konsultowane wprowadzenie opłaty 

miejscowej.                                                                                                                                                       

 

Burmistrz – powiedział, że rozmawiał z radnym Sławomirem Nowakiem, z Radnym Adamem 

Emilianowiczem z Radnym z Dominikowa, który rozmawiał na ten temat z przedsiębiorcami z tej 

miejscowości. Nie było żadnych przeciwskazań, aby taką uchwałę wprowadzić. W miejscowości 

Zatom, również nie było przeciwskazań. Taka opłata jest wprowadzona w każdym mieście w Polsce.  

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że to jest oplata klimatyczna. Opłata klimatyczna ma sens 

wtedy, kiedy turysta ma komfort. Zapytał, który z turystów w Drawnie ma komfort korzystania z WC.  

Opłaty klimatycznej nie nakłada się na te miejscowości, gdzie nie ma uporządkowanej gospodarki 

wodnej i ściekowej, ponieważ byłoby to sprzeczne ze sobą. Te dwa złote pięknie się bierze, kiedy 

prowadzi się księgę meldunkową i wówczas opłata jest pobierana, kiedy gość opuszcza miejsce 

pobytu. Problem dla przedsiębiorcy są te 20 grosze, które są przychodem i od których należy 

odprowadzić wszystkie pochodne. Zapytał, kto będzie to kontrolował. Powiedział, że jest to uchwała, 

która nie przyniesie dobrych rezultatów. 

 

Burmistrz – powiedział, że pewne kwestie w turystyce są zaniedbane i dlatego można pozyskać 

pieniądze na przykład na porzucone śmieci. Przy budynku gimnazjum są toalety, które planuje się 

przeznaczyć na toalety miejskie. Na takie rzeczy muszą być środki finansowe. 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że opłata miejscowa nie jest przychodem. Jest to opłata pobierana 

gotówkowo od pierwszego dnia pobytu, czyli jak turysta przyjeżdża to ta opłata jest automatycznie 

pobierana. Inkasent inkasuje opłatę, a w zamian dostaje prowizję. Opłata jest dochodem gminy, 

natomiast nie rodzi przychodu dla osoby będącej inkasentem, dla przedsiębiorcy czy dla 

agroturystyki. 

 

Burmistrz – powiedział, że nie zna miejscowości, w której nie pobiera się opłaty miejscowej. Opłaty 

te są wszędzie wyższe niż ta opłata, która jest obecnie proponowana.     

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że jeżeli ktoś prowadzi działalność agroturystyczną i 

przykładowo ma dziesięciu klientów w ciągu doby i pobierze opłatę miejscową to ta opłata jest 

przychodem tej firmy.  

  

Skarbnik Gminy – powiedziała, że przedsiębiorca tej opłat nie księguje, ponieważ jest to dochód 

gminy. Przedsiębiorca ma kwitariusz i pobiera opłatę w imieniu gminy. On otrzymuje prowizję od 

tego co zainkasuje. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Emilianowicz – powiedział, że oplata miejscowa nie jest opłatą 

klimatyczną. Opłata jest przychodem gminy, a prowizja jest przychodem inkasenta. Nie jest to 

przychód firmy. Taka jest interpretacja Ministerstwa Finansów. 
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Radny Łukasz Buchajczyk – zapytał, kto będzie odprowadzał kwotę 2 złotych opłaty miejscowej.  

 

Burmistrz – powiedział, że opłatę miejscową będą pobierali przedsiębiorcy prowadzący działalność 

turystyczną. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – zapytał, dlaczego na koniec sezonu procedowany jest ten projekt 

uchwały. Może stawka opłaty miejscowej jest za niska.  

Powiedział, że chciały, aby pozyskane pieniądze były przeznaczone na zadania związane z turystyką. 

 

Burmistrz – powiedział, że porównując z miejscowościami turystycznymi w kraju tak jak np. w 

Karpaczu opłata miejscowa wynosi 3,50 zł, w Niechorzu 2,50. Uważa, że proponowana stawka 2 zł. 

jest adekwatna do tego co mamy do zaoferowania.  

 

Radny Paweł Kasprzak – powiedział, że chciałby zapytać, czy uchwała będzie pobierana również od 

mieszkańców, którzy przebywają np. na polu biwakowym w Dominikowie. 

  

Burmistrz - powiedział, że od mieszkańców gminy nie pobiera się opłaty miejscowej. 

 
Zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej (druk nr 46) (2024-09-24 12:13:04). 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 10 - Krzysztof Bojara; Aleksander Dementiew; Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; 

Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; 

Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 1 - Patryk Krykwiński; 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 3 - Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Sławomir Nowak 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 02:48:55 do 03:08:50/ 

 

/Uchwała Nr VI/27/24 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. / 

 

Pkt. 10 Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że następne posiedzenie Rady odbędzie się dnia 29 

października br. o godz. 900. 

 

Radny Tomasz Kic – powiedział, że otrzymał informacją od sołtysa Podlesia, że jest problem z 

opiekunem w autobusie dowożącym dzieci do szkoły. Prosi o rozmowę z przewoźnikiem tej sprawie. 

 

Sołtys Jan Kuźmiński – odczytał wniosek, który został złożony w dniu 11 września br. do komisji 

budżetu, rolnictwa i rozwoju gospodarczego Rady Powiatu Choszczeńskiego o podjęcie uchwały w 

sprawie wykonywania dokumentacji drogowej na drodze nr 2244Z Rościn. 

Odczytał pismo, które otrzymał od Pani Starosty Powiatu Choszczeńskiego z dnia 9 listopada 2018 r. 

cyt. „ Nadmieniam, że Powiatowy Zarząd Dróg w Choszcznie ujął w projekcie budżetu na rok 2019 

środki finansowe na wykonanie dokumentacji projektowych inwestycji drogowych.” Minęło siedem 

lat a drogi dalej nie ma.   
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Poruszył problem jakości powietrza w Chomętowie, powiedział, że nic w tej sprawie nie zostało 

zrobione. Uważa, że sprawy tej miejscowości zostały zaniedbane. 

 

Radna Agnieszka Traczyk – zapytała, jak wygląda sprawa wyrzucania odpadów do tzw. „dołu w 

Święciechowie. Prosi, aby urząd wystosował pismo do mieszkańców Święciechowa w sprawie jak sa 

konsekwencje prawne wyrzucania nieczystości w to miejsce.     

 

Radny Łukasz Buchajczyk – złożył wniosek o naprawę drogi w Kiełpinie oraz do Kolonii Borki.  

Zgłosił uszkodzone oświetlenie w Zdanowie koło posesji państwa Piotrowskich.  

 

W sprawie wypowiedzi sołtysa Jana Kuźmińskiego powiedział, że dla wioski Chomętowo bardzo 

dużo zrobił, ale nigdy nie miał poparcia ze strony pana Kuźmińskiego. Wszystkie listy i spotkania są 

dzięki pani Małyszko i radnego Kasprzaka.  

Zapytał, dlaczego pan sołtys wnioskuje o dokumentację drogi, skoro mieszkańcy Rościna chcą drogę 

utwardzona, która nie wymaga sporządzenia dokumentacji. Koszt dokumentacji to kwota 300 tys. zł. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk - zwrócił uwagę, że na projektach uchwał jest tylko podpis natomiast nie 

ma pieczątki radcy prawnego.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Emilianowicz – złożył następujące wnioski: 

- wystąpić do zarządcy dróg wojewódzkich o odnowienie oznakowań poziomych przejść dla pieszych 

oraz podwójnych linii ciągłych; 

- wystąpić z apelem do mieszkańców o niedokarmianie dzikiego ptactwa, a zwłaszcza na plaży w 

Dominikowie; 

- poinformować mieszkańców gminy, aby przestrzegali przepisów prawa i udostępniali przejście 

półtora metra od linii brzegowej jeziora przy swojej nieruchomości. 

 

Radna Jolanta Kucharska – zapytała, kiedy rozpocznie się inwestycja wodno-kanalizacyjna w 

Jaźwinach. 

 

Radny Sławomir Nowak – zapytał, czy będzie wykoszona trzcina nad jeziorami w Drawnie. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – zapytał panią skarbnik jak wyglądają przygotowania do budżetu gminy 

na nowy rok.  

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że wejdzie w życie reforma dochodów w samorządach. W związku z 

tym co otrzymamy nie jest kwotą taką, którą byśmy chcieli otrzymać. Założenia były takie, że 

dochody będą zwiększone, natomiast patrzeć na to co otrzymamy to będzie tylko zwykła korekta 

zwiększenia dochodów jaką mamy co roku. Oświata dalej nie jest oszacowywana co do potrzeb 

samorządów. Licząc na środki z KPO musimy mieć zabezpieczone wkłady własne oraz środki na 

pokrycie VAT-u. To są nasze koszty związku z tym trzeba będzie zastanowić się nad inwestycjami. 

Obecnie zbierane są materiały, na podstawie których będzie opracowany projekt budżetu. W sprawie 

środków zewnętrznych powiedziała, że na chwilę obecną nie posiada żadnych informacji. Projekt 

uchwały budżetowej należy przedłożyć do 15 listopada br. 

 

Burmistrz  

- w sprawie opiekunki w autobusie szkolnym powiedział, że sprawa zostanie wyjaśniona, 

- w sprawie dołu w Święciechowie powiedział, że sprawa jest znana. Dół był już wielokrotnie 

zabezpieczany, 

- w sprawie naprawy drogi do Kolonii Borki powiedział, że mieszkańcy zgłosili już konieczność 

naprawy drogi. W niedługim czasie droga na pewno zostanie naprawiona, 

- w sprawie naprawy lamp w Zdanowie powiedział, że sprawa została już zgłoszona, 



20 

 

- w sprawie niewidocznych pieczątek na projektach uchwał powiedział, że pieczątki na projektach 

uchwał są, natomiast w chwili skanowania uległy zamazaniu, 

- w sprawie przejść przejścia wzdłuż linii brzegowej jeziora powiedział, że są to sprawy, które 

wymagają wyjaśnienia, 

-  w sprawie problemu z wodą w Jaźwinach powiedział, że obecnie trwa analiza rozwiązania tego 

problemu, 

- w sprawie wycinki trzciny przy jeziorze powiedział, że wniosek o wycinkę trzciny został złożony do 

Wód Polskich. Obecnie trwa postępowanie administracyjne w tej sprawie. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:03:08:51 do 3:29:55/ 

 

Pkt. 11 porządku obrad - Zakończenie obrad VI sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady – wobec wyczerpania porządku zamykam obrady VI sesji Rady Miejskiej w 

Drawnie. Godz. 1235. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Dorota Maciejewska                                                                                  Aleksander Dementiew 

 

Szczegółowy przebieg sesji jest dostępny na stronie www.drawno.pl w zagadce System Rada.  


